
Referat SFO forældrerådsmøde 
Tranbjergsskolen 

 
6.11.2024 - Kl. 17:00 - 18:00 (Foregår på Grønløkke) 

 
 
 

Til stede:  
• Charlotte  

• Helle  

• Benny  

• Anette 

• Laura  

• Lise 

• Aylin 

• Bo 

• Henrik 

Afbud:  
• Jette 

• Pouel 

• Helene 

Godkendelse af referat fra sidst  
 

Referat godkendt. 
 
Nyheder om forældrerådet: 

• Helene udtræder ved slutningen af 
skoleåret. 

• Elizabeth udtræder pr. d.d. 

Opfølgning på økonomi (Benny) 
 

• Benny følger op på de spørgsmål, der sidst 
blev stillet på sidste møde. 

• Benny eftersender budgettet. 

Prøveskoledag & Første skoledag 
• Hvem deltager fra forældrerådet? 

 

• Prøveskoledag: 11.6 – (15.30-17.00) 
(usikkert, hvem der kan tage den. Helle 
rækker ud til Jette, Pouel og Helene. 

• Første skoledag: 11.8 – (9.30-11.00). 
 
Vender begge dage til næste møde.   

Godkendelse af artiklen til Tranbjerg Tidende 
 

Helle har læst korrektur på Bos artikel.  
Vi drøftede kort artiklen og aftalte, at Helle laver 
sidste runde korrektur og sender videre til Birgitte.  
Vi drøftede ligeledes behovet for den type artikler, 
da tilslutningen til SFO er høj. Dog blev det 
fremhævet, at artiklen ikke skal ses som 
”hvervemateriale”, men i højere grad tjene som 
samtalestarter mellem nye forældre i SFO og deres 
børn.  



Dialogmøde 19. maj 
• Kan nogen fra forældrerådet deltage? 

 

Laura og Aylin deltager - flere må gerne deltage, 
hvis ønsket. Helle eftersender invitation. 

Morgentrafikken (Benny) 
• Bennys observationer 
• Mulighed for etablering af hjertezone 

 

Der er kommet henvendelser fra forældre om, at 
det er kaotisk og utrygt på parkeringspladsen, 
særligt om morgenen. Det gælder både den store 
parkeringsplads, kys-og-kør og græsstykket bag ved 
skolen (Østerby Allé).  
Benny har været ude at observere, og alle gange er 
det gået godt (m.a.o. været mindre utrygt og 
kaotisk), og han har oplevet god dialog med 
forældrene. 
 
P-pladsen tilhører ikke skolen, hvorfor skolen ikke 
kan gøre meget. Samme gælder Østerby Allé, hvor 
flere parkerer. 
 
Der er kommet mulighed for at få etableret en 
hjertezone omkring skolen af kommunen. 
Hjertezonerne placeres omkring skolerne og er 
kørselsfri zoner. Det vurderes dog, at sådan nogle 
er der allerede omkring skolen. 
 
Tre mere konkrete tiltag blev drøftet: 

1) Om man kan søge teknisk forvaltning til 
nogle fodgængerovergange mellem 
lommerne ved parkering til fortovet?  

2) At der laves en eller anden form for 
nudging, så børnene kan ”opdrage” på 
forældrene, da det måske i højere grad er 
forældre end børn, der gør området 
kaotisk. 

3) Om skolen kan have noget omkring trafik, 
hvor de tager udgangspunkt i trafikken 
lokalt (a la en af klasserne sidste år), evt. i 
de timeløse fag om trafik? 

 
Derudover blev det drøftet, om den korte tid fra 
dørene åbner til skolen starter (7-50-8.00) er 
medskaber af det store pres. Enkelte havde f.eks. 
erfaring med, at der var forskel på presset på kys-
og-kør de dage, hvor kantinen åbnede klokken 7 
(onsdag og fredag). Andre oplevede ikke en forskel. 
 

Kommende punkter til næste møde (27. maj) 
• Afrunding på læringspakken 

(børnefællesskaber eller digitalt fokus). 
• Hjælpe forældre til 0.klasse til en god start 

i SFO. Samt overgang fra SFO til klub. 

Høre om de nye prøvehandlinger i relation til den 
nye læringspakke (punktejer: Benny, Charlotte og 
Anette). 
 



 Legetøj med i SFO, hvordan snakker vi om, at det 
er forældrenes ansvar. Sparring om det og gerne 
med et lille skriv (punktejer: Charlotte). 
 
Kort oplæg om dialogmødet (punktejer: Laura og 
Aylin). 
 
Hjælpe forældre til 0. klasse til en god start i SFO. 
Kan skrive på Borgere i Tranbjergs facebookside 
med link til et skriv.  
  

Skolebestyrelsesmøde starter  Aflyst pga. mandefald i skolebestyrelsen. 

-   

 

 


